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Protokół nr 2/2024 

z II sesji Rady Miejskiej 

w Opolu Lubelskim 

 

 

Miejsce sesji: obrady II sesji Rady Miejskiej odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Opolu Lubelskim (ul. Lubelska 4). 

Data sesji: 21 maja 2024 roku 

Godzina rozpoczęcia sesji: 10:00 

Godzina zakończenia sesji: 13:25 

Numery podjętych uchwał: od II/3/2024 do II/18/2024 

Prowadzący obrady: Przewodniczący Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim - Pan Waldemar 

Gogół. 

 

Uczestnicy obrad: 

1) Radni Rady Miejskiej - 15 osób (lista obecności w załączeniu do protokołu) 

1. Bryś Waldemar 

2. Buczek Marcin 

3. Czyżewski Józef 

4. Gogół Waldemar 

5. Grabowski Krzysztof 

6. Jurak Radosław 

7. Kalinowski Paweł 

8. Morek Agnieszka 

9. Odymała Monika 

10. Sadurska Małgorzata 

11. Stempin Marcin 

12. Strzelecka Małgorzata 

13. Śliwa Romuald 

14. Śpiewak Radosław 

15. Woś Katarzyna 

2) Burmistrz - Sławomir Plis 

3) Sekretarz Gminy – Izabela Zarzycka, 

4) Skarbnik Gminy - Dorota Bełżek, 

5) Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej – Małgorzata Gentelman, 

6) Adwokat - Maciej Burzyński, 

7) Dyrektor Centrum Usług Społecznych – Ewelina Szkutnicka, 

8) Prezes Opolskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego – Henryk Piłat, 
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9) Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju Urzędu Miejskiego - Iwona 

Bednarz, 

10) Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Urzędu Miejskiego - Grzegorz Gołofit, 

8)Kierownik Wydziału Organizacyjnego i Spraw Samorządowych - Justyna Haraszczuk. 

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady otworzył obrady II sesji Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim. Powitał 

Radnych, Burmistrza - Pana Sławomira Plisa, Sekretarz Gminy – Panią Izabelę Zarzycką, 

Skarbnik Gminy - Panią Dorotę Bełżek, Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej – Panią 

Agnieszkę Gentelman, Mecenasa - Pana Macieja Burzyńskiego, Dyrektora Centrum Usług 

Społecznych – Panią Ewelinę Szkutnicką, Prezesa Opolskiego Przedsiębiorstwa 

Komunalnego Pana Henryka Piłata, Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju - 

Panią Iwonę Bednarz, Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa - Pana Grzegorza Gołofita, Kierownik Wydziału Organizacyjnego i Spraw 

Samorządowych – Panią Justynę Haraszczuk oraz Panią Agnieszkę Jakubczyk – Inspektora 

do spraw kancelaryjnych i organizacyjnych. Następnie zarządził przejście do sprawdzenia 

quorum. Na podstawie listy obecności Pan Przewodniczący poinformował, że w sesji 

uczestniczy 15 Radnych. W związku z tym Rada Miejska posiada quorum i tym samym jest 

umocowana do podejmowania prawomocnych decyzji.  

 

Punkt 2 

Wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej 

– Panią Agnieszkę Gentelman. 

Agnieszka Gentelman - Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Opolu Lubelskim: 

Pani Przewodnicząca poinformowała, że na podstawie art. 490 ustawy z dnia 5 stycznia 

2011 roku Kodeks Wyborczy Miejska Komisja Wyborcza w Opolu Lubelskim stwierdza, że 

w wyborach, które odbyły się dnia 7 kwietnia 2024 roku Pan Grabowski Krzysztof wybrany 

został Radnym Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim. Następnie Pani Przewodnicząca wręczyła 

Radnemu zaświadczenie o wyborze. Kolejno poinformowała, że Pan Śliwa Romuald Jan 

został wybrany na Radnego Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim i również wręczyła Panu 

Radnemu zaświadczenie o wyborze. 
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Punkt 3 

Złożenie ślubowania przez radnych. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady poinformował, że warunkiem ważności rozpoczęcia wykonywania 

mandatu radnego jest złożenie ślubowania. Poinformował, że odczyta rotę ślubowania, po 

czym, poprosi wyczytanego Radnego o powstanie i potwierdzenie woli złożenia ślubowania 

słowem „ślubuję”. Każdy z Radnych może dodatkowo wypowiedzieć formułkę „tak mi 

dopomóż Bóg”. 

Następnie poprosił wszystkich o powstanie i odczytał rotę ślubowania: „Wierny Konstytucji 

i Prawu Rzeczpospolitej Polskiej ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, 

rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro naszej gminy i mieszkańców”, odczytał 

nazwiska Radnych. 

Radni złożyli ślubowanie. 

Pan Przewodniczący pogratulował Radnym oraz życzył owocnej pracy dla dobra lokalnej 

społeczności. 

 

Punkt 4 

Przyjęcie porządku obrad. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych lub władz gminy 

ma uwagi do porządku obrad. O zabranie głosu poprosił Burmistrz Sławomir Plis. 

Sławomir Plis - Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz poprosił o dodanie trzech punktów do porządku obrad: 

1) Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Opole Lubelskie do 

Zgromadzenia Celowego Związku Gmin „PROEKOB” z siedzibą w Bełżycach. 

W związku z tym, że wybrana została nowa Rada Miejska w Opolu Lubelskim istnieje 

wymóg wybrania na kolejną kadencję przedstawiciela, który będzie reprezentował 

gminę w Zgromadzeniu Celowym Związku Gmin „PROEKOB”. 

2) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Opolskiego 

Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Opolu 

Lubelskim. 

W budżecie gminy mamy zabezpieczone środki celowe przeznaczone na kanalizację. 

Środki te otrzymaliśmy w poprzedniej kadencji, są to środki rządowe z przeznaczeniem 

na konkretny cel. Z kwoty ponad 3 mln 300 tys. zł przekazaliśmy spółce w ubiegłym 

roku 1,5 mln zł. 

Burmistrz poprosił, aby te dwa punkty wprowadzić w bloku uchwał, w punkcie 20 i 21 

porządku obrad. 
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Następnie Pan Burmistrz poprosił, aby przed sprawami różnymi i wolnymi wnioskami 

został wprowadzony kolejny punkt: 

3) Przyjęcie stanowiska w sprawie szkód w gospodarstwach rolnych spowodowanych 

wystąpieniem przymrozków wiosennych i gradu na obszarze Gminy Opole 

Lubelskie.  

Chcemy, aby Rada przyjęła w/w stanowisko i wsparła sadowników w tej trudnej 

sytuacji. Kilka tygodni temu wystąpiły przymrozki wiosenne, w dniu wczorajszym 

intensywne opady gradu. Uszkodzone zostały uprawy sadownicze na terenie naszej 

gminy, dlatego też chcemy przyjąć takie stanowisko i skierować je do rządu 

i odpowiednich instytucji, do Wojewody Lubelskiego i Marszałka Województwa. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że propozycja Pana Burmistrza dotyczy wprowadzenia 

do porządku obrad punktu 20 i 21: 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Opole Lubelskie do 

Zgromadzenia Celowego Związku Gmin „PROEKOB” z siedzibą w Bełżycach. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Opolskiego 

Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Opolu 

Lubelskim. 

Odpowiednio kolejne punkty porządku obrad zyskują stosowną numeracją, dodatkowo 

wprowadzamy punkt 26: 

26. Przyjęcie stanowiska w sprawie szkód w gospodarstwach rolnych spowodowanych 

wystąpieniem przymrozków wiosennych i gradu na obszarze Gminy Opole 

Lubelskie.  

Pan Przewodniczący zwrócił się do Radnych z pytaniem: kto jest za przyjęciem porządku 

obrad wraz z zaproponowanymi zmianami. O zabranie głosu poprosił Radny Marcin Buczek. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny zwrócił się z pytaniem czy punkt „Sprawy różne i wolne wnioski” będzie już na 

stałe znajdował się na końcu sesji. W poprzedniej kadencji było ustalone, że ten punkt 

znajdował się zawsze na początku. Ówczesny Przewodniczący Rady argumentował to 

dobrem mieszkańców, twierdząc, że dzięki takiemu kształtowi porządku obrad Mieszkańcy 

nie będą musieli zbyt długo oczekiwać na zabranie głosu. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że z uwagi na rozbudowany porządek obrad punkt 

„Sprawy Różne i wolne wnioski” jest na końcu. Czy pozostaniemy przy tej wersji to jeszcze 

będziemy zastanawiać się i rozmawiać w tej sprawie. Następnie Przewodniczący zarządził 

głosowanie nad porządkiem obrad uwzględniającym poprawki Pana Burmistrza. Kto jest 

„za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymuje się od głosu”. 
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Głosowanie: 

15 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, wszyscy Radni 

głosowali „za” przyjęciem porządku obrad. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze. 

3. Złożenie ślubowania przez radnych. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach 

i zapytaniach Radnych. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składów osobowych Komisji 

stałych Rady Miejskiej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji skarg, 

wniosków i petycji Rady Miejskiej. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego dla Burmistrza 

Opola Lubelskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

najemcą kolejnej umowy najmu pomieszczeń znajdujących się w budynku 

położonym przy ul. Podzamcze w Opolu Lubelskim, na okres 3 lat. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej we 

Wrzelowcu, na okres 10 lat. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wyrażenia zgody na zawarcie 

z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

położonej w Opolu Lubelskim przy ul. Kolejowej, na okres 10 lat. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały określającej szczegółowy 

tryb i harmonogram opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Opole Lubelskie 

na lata 2022 – 2027 z perspektywą do 2030 roku, w tym trybu konsultacji. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Opole Lubelskie na 2024 rok. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Opolskiemu 

w zakresie dofinansowania wykonania przebudowy ciągu drogowego dróg 

powiatowych: nr 2628L na odcinku o dł. 0,755 km, nr 2627L na odcinku o dł. 3,817 

km oraz nr 2617L na odcinku o dł. 1,170 km, o łącznej długości 5,742 km. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Lubelskiemu w zakresie opracowania dokumentacji projektowej na 

zadanie pn. „Budowa obwodnicy Opola Lubelskiego – etap I – droga wojewódzka Nr 

824”. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Opole Lubelskie do 

Zgromadzenia Celowego Związku Gmin „PROEKOB” z siedzibą w Bełżycach. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Opolskiego 

Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Opolu 

Lubelskim. 

22. Przyjęcie dokumentu pn. „Sprawozdanie z działalności Centrum Usług Społecznych 

w Opolu Lubelskim za rok 2023”. 

23. Przyjęcie dokumentu pn. „Ocena zasobów pomocy społecznej”. 

24. Przyjęcie dokumentu pn. „Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2023- 2027 oraz działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego przy Centrum Usług Społecznych w Opolu Lubelskim w 2023 

roku”. 

25. Przyjęcie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2023”.  

26. Przyjęcie stanowiska w sprawie szkód w gospodarstwach rolnych spowodowanych 

wystąpieniem przymrozków wiosennych i gradu na obszarze Gminy Opole 

Lubelskie.  

27. Sprawy różne i wolne wnioski. 

28. Zamknięcie obrad.  

 

Punkt 5 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do protokołu 

z poprzedniej sesji. Wobec braku uwag ze strony Radnych Przewodniczący zarządził 

przyjęcie protokołu.  

Głosowanie: 

15 - „za”, 
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0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, wszyscy Radni 

głosowali „za”. Protokół nr 1/2024 z I sesji Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim został przyjęty 

jednogłośnie.  

Punkt 6 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach 

i zapytaniach Radnych. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że otrzymał sześć interpelacji i zapytań:  

1. Interpelacja Radnej Moniki Odymały w sprawie remontu świetlicy wiejskiej 

w Trzebieszy, dodatkowego oświetlenia ulicznego, drogi dojazdowej do posesji 

w Majdanie Trzebieskim i remontu lokalu w Kazimierzowie. 

2. Interpelacja Radnego Pawła Kalinowskiego w sprawie doposażenia placu zabaw, 

znajdującego się przy placówce szkolnej w Ćwiętalce. 

3. Interpelacja Radnego Pawła Kalinowskiego dotycząca rozbudowy oświetlenia ulicznego 

w miejscowości Kręciszówka a ponadto rozwiązanie pilnego problemu związanego 

z poruszaniem się pojazdów mechanicznych z nadmierną prędkością przy drodze 

powiatowej 2626L. 

4. Interpelacja Radnej Małgorzaty Sadurskiej dotycząca budowy drogi osiedlowej 

i instalacji oświetlenia ulicznego na osiedlu „Młodzieżowe”. 

5. Zapytanie Radnej Małgorzaty Sadurskiej dotyczącej inwestycji zakładu utylizacji 

padłych zwierząt. 

6. Zapytanie Radnego Marcina Buczka dotyczące informowania o posiedzeniach Komisji 

Rady Miejskiej. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze w tej 

chwili złożyć interpelację na piśmie lub zapytanie. Wobec braku zgłoszeń zarządził przejście 

do kolejnego punktu obrad. 

Punkt 7   

Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że Państwo Radni otrzymali materiały dotyczące 

sprawozdania Burmistrza z działalności międzysesyjnej. Następnie zapytał, czy ktoś 

z Państwa Radnych ma pytania do Pana Burmistrza dotyczące sprawozdania. 

Radny Paweł Kalinowski: 
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Pan Radny poinformował, że w sprawozdaniu wymieniona jest inwestycja przy kościele 

w Opolu Lubelskim, a jak wynika z doniesień medialnych w tym samym okresie była 

również promesa dla kościoła w parafii Kluczkowice, we Wrzelowcu. Pan Radny zapytał na 

jakim etapie jest ta druga inwestycja. 

Sławomir Plis - Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz poinformował, że parafia w Opolu Lubelskim była na bardziej 

zaawansowanym etapie przygotowania inwestycji, stąd wcześniejsza realizacja tego 

zadania. Parafia w Opolu Lubelskim otrzyma na realizację zadania kwotę 960 tys. zł. 

Inwestycja w parafii Kluczkowice również będzie realizowana. Środki na ten cel to ponad 

milion złotych. Inwestycja jest na etapie wyłonienia wykonawcy zadania. Środki są 

przyznane z „Polskiego Ładu”, z funduszu ochrony zabytków. Są to ważne inwestycje 

pozwalające zachować nasze dziedzictwo kulturowe. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący wobec braku kolejnych zgłoszeń ze strony Państwa Radnych 

poinformował, że za chwilę przejdziemy do kolejnego punktu porządku obrad, jakim będzie 

„Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składów osobowych Komisji stałych Rady 

Miejskiej”. Zanim jednak to nastąpi zostanie zarządzana przerwa w obradach, podczas 

której Radni są proszeni o pozostanie na sali i zadeklarowanie, w której komisji chcieliby 

pracować. Radny może być członkiem dwóch komisji stałych, nie licząc Komisji Skarg 

i Petycji. W tym miejscu Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę. 

 

Punkt 8   

Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składów osobowych Komisji 

stałych Rady Miejskiej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący zarządził przeprowadzenie głosowania w sprawie 

ustalenia liczebności Komisji Budżetu, Promocji i Rozwoju w liczbie czterech osób, Komisji 

Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa Publicznego w liczbie pięciu osób, Komisji Rolnictwa, 

Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska w liczbie czterech osób i Komisji Edukacji, 

Zdrowia, Kultury i Spraw Socjalnych w liczbie pięciu osób. Kto z Państwa Radnych jest za 

takim przyjęciem liczebności komisji. Kto jest „za”, kto „przeciw”, kto „wstrzymał się” od 

głosu? 

 

Głosowanie: 

12 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

3 - „wstrzymujące się” 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, 12 Radnych 

opowiedziało się „za”, 3 Radnych (Marcin Buczek, Paweł Kalinowski, Romuald Śliwa) 

„wstrzymało się” od głosu. Proponowana liczebność komisji została przyjęta. 

 

Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że w związku z tym, że mamy sześć osób 

chętnych do pracy w komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa Publicznego musimy 

w tej chwili przeprowadzić głosowanie nad składem osobowym tejże komisji. W tym celu 

zostanie przeprowadzone indywidualne głosowanie nad każdą kandydaturą.  

Radny Paweł Kalinowski: 

Pan Radny poprosił o odczytanie kandydatur. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady poinformował, że osoby chętne do pracy w komisji Spraw 

Komunalnych i Bezpieczeństwa Publicznego to: Radny Marcin Stempin, Radny Józef 

Czyżewski, Radny Paweł Kalinowski, Radny Krzysztof Grabowski, Radny Romuald Śliwa 

oraz Radna Małgorzata Strzelecka. Następnie zarządził przejście do głosowań: 

 

1. Głosowanie w sprawie powołania do komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego Pana Radnego Marcina Stempina. 

Głosowanie: 

12 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

3 - „wstrzymujące się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, 12 Radnych 

opowiedziało się „za”, 3 Radnych (Marcin Buczek, Małgorzata Sadurska, Romuald Śliwa) 

„wstrzymało się” od głosu. 

 

2. Głosowanie w sprawie powołania do komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego Pana Radnego Józefa Czyżewskiego. 

Głosowanie: 

9 - „za”, 

1 - „przeciwny”, 

5 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, 9 Radnych 

opowiedziało się „za”, 1 Radny (Paweł Kalinowski) był „przeciwny”, 5 Radnych (Marcin 

Buczek, Krzysztof Grabowski, Monika Odymała, Małgorzata Sadurska, Romuald Śliwa) 

„wstrzymało się” od głosu. 
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3. Głosowanie w sprawie powołania do komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego Pana Radnego Pawła Kalinowskiego. 

Głosowanie: 

6 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

9 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, 6 Radnych 

głosowało „za”, 9 Radnych (Waldemar Bryś, Józef Czyżewski, Waldemar Gogół, Radosław 

Jurak, Agnieszka Morek, Marcin Stempin, Małgorzata Strzelecka, Radosław Śpiewak, 

Katarzyna Woś) „wstrzymało się” od głosu. 

 

4. Głosowanie w sprawie powołania do komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego Pana Radnego Krzysztofa Grabowskiego. 

Głosowanie: 

6 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

9 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, 6 Radnych 

głosowało „za”, 9 Radnych (Waldemar Bryś, Józef Czyżewski, Waldemar Gogół, Radosław 

Jurak, Agnieszka Morek, Marcin Stempin, Małgorzata Strzelecka, Radosław Śpiewak, 

Katarzyna Woś) „wstrzymało się” od głosu. 

 

5. Głosowanie w sprawie powołania do komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego Pana Radnego Romualda Śliwy. 

Głosowanie: 

8 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

7 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, 8 Radnych 

głosowało „za”, 7 Radnych (Waldemar Bryś, Józef Czyżewski, Radosław Jurak, Agnieszka 

Morek, Małgorzata Strzelecka, Radosław Śpiewak, Katarzyna Woś) „wstrzymało się” od 

głosu. 

 

6. Głosowanie w sprawie powołania do komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego Pana Radnej Małgorzaty Strzeleckiej. 

Głosowanie: 

10 - „za”, 

1 - „przeciwny”, 
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4 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, 10 Radnych 

opowiedziało się „za”, 1 Radny (Marcin Buczek) był „przeciwny”, 4 Radnych (Krzysztof 

Grabowski, Paweł Kalinowski, Małgorzata Sadurska, Romuald Śliwa) „wstrzymało się” od 

głosu. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w związku z tym, że dwóch Radnych z najmniejszą 

liczbą głosów „za” otrzymało jednakową liczbę głosów, musimy przygotować dodatkowe 

głosowanie umożliwiające rozstrzygnięcie, która z tych osób zostanie powołana w skład 

Komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa Publicznego. Przewodniczący zarządził w tym 

celu kilka minut przerwy. 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Radnego Pawła 

Kalinowskiego. 

Radny Paweł Kalinowski: 

Pan Radny poinformował, że żeby nie przedłużać sesji, bo są przecież ważniejsze sprawy, 

rezygnuje z chęci przynależności do Komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady podziękował Panu Radnemu za informację. Następnie odczytał treść 

uchwały w sprawie powołania i ustalenia składów osobowych Komisji stałych Rady 

Miejskiej. Zgodnie z treścią uchwały powołuje się: 

• Komisję Budżetu, Promocji i Rozwoju w liczbie członków - 4 w następującym składzie 

osobowym: 

1. Marcin Stempin 

2. Radosław Jurak 

3. Katarzyna Woś 

4. Monika Odymała 

• Komisję Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa Publicznego w liczbie członków - 5 

w następującym składzie osobowym: 

1. Marcin Stempin 

2. Józef Czyżewski 

3. Krzysztof Grabowski 

4. Romuald Śliwa 

5. Małgorzata Strzelecka 

 

• Powołuje się Komisję Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska 

w liczbie członków - 4 w następującym składzie osobowym: 

1. Waldemar Bryś 

2. Józef Czyżewski 
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3. Monika Odymała 

4. Radosław Śpiewak 

• Powołuje się Komisję Edukacji, Zdrowia, Kultury i Spraw Socjalnych w liczbie członków 

- 5 w następującym składzie osobowym: 

1. Agnieszka Morek 

2. Krzysztof Grabowski 

3. Małgorzata Elżbieta Sadurska 

4. Radosław Marian Śpiewak 

5. Małgorzata Strzelecka 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że pojawiły się problemy techniczne, 

przypomniał, że Pan Radny Paweł Kalinowski zrezygnował z pracy w komisji Spraw 

Komunalnych, następnie zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/3/2024 w sprawie powołania i ustalenia składów osobowych Komisji 

stałych Rady Miejskiej  

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych, wszyscy Radni głosowali „za”. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że istnieje konieczność wybrania 

przewodniczących poszczególnych komisji. W związku z tym zarządził 5-minutową przerwę 

zobowiązując Radnych, by w czasie jej trwania dokonali wyboru Przewodniczących. 

 

Po wznowieniu obrad Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu, Promocji 

i Rozwoju o odczytanie protokołu z prac Komisji. 

Radny Radosław Jurak: 

Pan Radny odczytał protokół. Przewodniczącym Komisji Budżetu, Promocji i Rozwoju został 

wybrany Radny Radosław Jurak, Wiceprzewodniczącym został Radny Marcin Stempin. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Komunalnych 

i Bezpieczeństwa Publicznego o odczytanie protokołu z prac Komisji. 

Radna Małgorzata Strzelecka: 

Pani Radna odczytała protokół. Przewodniczą Komisji Spraw Komunalnych i Bezpieczeństwa 

Publicznego została wybrana Radna Małgorzata Strzelecka, Wiceprzewodniczącym został 

Radny Józef Czyżewski. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki 

Żywnościowej i Ochrony Środowiska o odczytanie protokołu z prac Komisji. 

Radny Waldemar Bryś: 

Pan Radny odczytał protokół. Przewodniczącym Komisji Rolnictwa, Gospodarki 

Żywnościowej i Ochrony Środowiska został wybrany Radny Waldemar Bryś, 

Wiceprzewodniczącą została Radna Monika Odymała. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Edukacji, Zdrowia, Kultury 

i Spraw Socjalnych o odczytanie protokołu z prac Komisji. 

Radny Radosław Śpiewak: 

Pan Radny odczytał protokół. Przewodniczącym Komisji Edukacji, Zdrowia, Kultury i Spraw 

Socjalnych został wybrany Radny Radosław Śpiewak, Wiceprzewodniczącą została Radna 

Małgorzata Strzelecka. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zamknął w tym miejscu punkt 8 porządku obrad i zarządził przejście do 

punktu 9. 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej.  

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący poinformował, że do pracy w komisji rewizyjnej zgłosiło się 6 osób. Zgodnie 

ze statutem gminy komisja rewizyjna może liczyć 5 osób. Do pracy w komisji zgłosili się 

następujący Radni: Radny Waldemar Bryś, Radna Agnieszka Morek, Radny Marcin Buczek, 

Radny Romuald Śliwa, Radna Małgorzata Sadurska oraz Radny Radosław Jurak. W związku 

z powyższym musimy przeprowadzić indywidualne głosowania nad każdym z kandydatów. 

Radny Romuald Śliwa: 

Pan Radny zgłosił rezygnację z chęci pracy w komisji rewizyjnej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący podziękował za oświadczenie. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny również zgłosił rezygnację z chęci pracy w komisji rewizyjnej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący podziękował za oświadczenie. Poinformował, że pojawia się problem. 

Istnieje wymóg statutowy by Komisja Rewizyjna liczyła 5 członków. W związku z tym 

Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur do Komisji. 

Swój akces zgłosiła Pani Radna Monika Odymała. 
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W związku z tym, że Radni podjęli przed chwilą uchwałę w sprawie powołania i ustalenia 

składów osobowych Komisji stałych Rady Miejskiej, zgodnie z którą Pani Radna Monika 

Odymała została powołana w skład dwóch komisji stałych, a statut umożliwia bycie 

członkiem maksymalnie w dwóch komisji Pan Przewodniczący poprosił o opinię prawną 

w tej sprawie Pana Mecenasa Macieja Burzyńskiego. 

Przewodniczący ponowił również pytanie czy Radny Marcin Buczek oraz Radny Romuald 

Śliwa definitywnie rezygnują z chęci pracy w Komisji. Dodał, że szkoda, iż powstało takie 

zamieszanie. Każdy może na każdym etapie jeszcze przed uchwaleniem uchwały a nawet 

po, podjąć decyzję o rezygnacji, ale wprowadza to pewne zamieszanie w pracach dzisiejszej 

sesji. Wobec zaistniałej sytuacji Przewodniczący zarządził przerwę w celu wypracowania 

dalszego postępowania. 

Po wznowieniu obrad Pan Przewodniczący poinformował, że w związku z rezygnacją Pana 

Radnego Marcina Buczka oraz Pana Radnego Romualda Śliwy z chęci udziału w pracach 

Komisji Rewizyjnej a także w związku z rezygnacją Pani Radnej Moniki Odymały 

z członkostwa w Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska 

proponuje dodać do porządku obrad punkt 9: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr II/3/2024 z dnia 21 maja 2024 roku w sprawie powołania i ustalenia składów osobowych 

Komisji stałych Rady Miejskiej”. Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt 

proponowanej uchwały, z treści której wynika, że planowana zmiana dotyczy paragrafu 3, 

który otrzymuje brzmienie: „Powołuje się Komisję Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej 

i Ochrony Środowiska w liczbie członków - 3 w następującym składzie osobowym: 

1. Waldemar Bryś 

2. Józef Czyżewski 

3. Radosław Śpiewak” 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad polegającą na dodaniu 

przytoczonego powyżej punktu 9. 

Głosowanie: 

15 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, wszyscy Radni 

jednogłośnie przyjęli zaproponowany porządek obrad. 

 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/3/2024 z dnia 21 maja 2024 

roku w sprawie powołania i ustalenia składów osobowych Komisji stałych Rady 

Miejskiej 
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Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą wprowadzoną przed chwilą do porządku 

obrad. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/4/2024 w sprawie zmiany uchwały nr II/3/2024 z dnia 21 maja 2024 

roku w sprawie powołania i ustalenia składów osobowych Komisji stałych Rady Miejskiej  

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych, wszyscy Radni głosowali „za”. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący poprosił Panią Radną Monikę Odymałę o potwierdzenie czy podtrzymuje 

chęć pracy w Komisji Rewizyjnej. Pani Radna potwierdziła chęć udziału w pracach komisji. 

Przewodniczący poinformował, że z zapisów ustawy o samorządzie gminnym wynika, że to 

na Radzie spoczywa obowiązek wybrania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Do komisji 

swój akces zgłosiło 5 osób: Radny Waldemar Bryś, Radna Agnieszka Morek, Radny 

Radosław Jurak, Radna Monika Odymała oraz Radna Małgorzata Sadurska. Z tych osób 

wybieramy Przewodniczącego Komisji. W związku z tym Pan Przewodniczący poprosił 

o zgłaszanie kandydatur na Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Woś: 

Pani Wiceprzewodnicząca zgłosiła kandydaturę Radnej Agnieszki Morek. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zapytał Radnej Agnieszki Morek czy wyraża zgodę na kandydowanie na 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej. Pani Radna wyraziła zgodę. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny zgłosił kandydaturę Radnej Małgorzaty Sadurskiej. Pani Radna nie wyraziła 

zgody. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady wobec braku kolejnych zgłoszeń zamknął listę kandydatów na 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej a następnie zarządził głosowanie w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w osobie Agnieszki Morek.  

Głosowanie: 

13 - „za”, 



16 
 

0 - „przeciwnych”, 

2 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że głosowało 15 Radnych, 13 Radnych 

głosowało „za”, 2 Radnych (Marcin Buczek, Małgorzata Sadurska) „wstrzymało się” od 

głosu.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu 

osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej. Z treści uchwały wynika, że w skład Komisji 

Rewizyjnej wchodzą Radni: Waldemar Bryś, Agnieszka Morek, Radosław Jurak, Monika 

Odymała oraz Małgorzata Sadurska. Przewodniczącą Komisji została Radna Agnieszka 

Morek. 

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/5/2024 w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych, wszyscy Radni głosowali „za”. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący Rady poinformował, że w przypadku Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

podobnie jak w przypadku Komisji Rewizyjnej to Rada wybiera Przewodniczącego Komisji. 

W związku z tym poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

Radna Małgorzata Strzelecka: 

Pani Radna zgłosiła kandydaturę Pana Radnego Józefa Czyżewskiego. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zapytał Radnego Józefa Czyżewskiego czy wyraża zgodę na kandydowanie 

na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Pan Radny wyraził zgodę. 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń Przewodniczący zamknął listę kandydatów a następnie 

zarządził głosowanie nad kandydaturą Józefa Czyżewskiego na Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Głosowanie: 

15 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 
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0 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że kandydatura Józefa Czyżewskiego na 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji została przyjęta jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Z treści uchwały wynika, że w skład 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wchodzą Radni: Józef Czyżewski, Agnieszka Morek, 

Małgorzata Strzelecka. Przewodniczącym Komisji został Radny Józef Czyżewski. 

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/6/2024 w sprawie powołania i ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji  

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych, wszyscy Radni głosowali „za”. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

W tym miejscu o zabranie głosu poprosił Burmistrz Sławomir Plis. 

Pan Burmistrz złożył wniosek formalny o zmianę w porządku obrad polegającą na dodaniu 

punktu: „Podjęcie uchwały zmieniającej statut gminy”. Pan Burmistrz zaproponował zmianę 

zapisu statutu gminy w zakresie liczby członków Komisji Rewizyjnej z 5 członków na od 3 

do 5 członków. Jeśli Rada przyjmie ten projekt uchwały to skład powołanej przed chwilą 

Komisji Rewizyjnej się nie zmieni, ale uwzględniając sytuację związaną z rezygnacją dwóch 

Radnych z prac w tejże komisji musimy dostosować się do realiów, które są, by nie 

dochodziło do próby obstrukcji pracy Komisji. Pan Burmistrz zaproponował, aby punkt ten 

dodać na końcu bloku uchwał. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zwrócił się do państwa Radnych z pytaniem, kto jest za przyjęciem 

zaproponowanej zmiany w porządku obrad. 

Głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad. Dodanie do porządku obrad punktu: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/28/2019 z dnia 7 marca 2019 roku 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Opole Lubelskie: 

15 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zmiana w porządku obrad została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Punkt 12 
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Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego dla 

Burmistrza Opola Lubelskiego. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały otrzymany przez Radnych nawiązuje do 

uchwały z dnia 21 grudnia 2021 roku, kiedy to ostatni raz było ustalane wynagrodzenie 

miesięczne dla Burmistrza Opola Lubelskiego. Ustalenie wynagrodzenia dla Burmistrza jest 

wyłączną kompetencją Rady Miejskiej, oczywiście w oparciu o obowiązujące przepisy 

prawa. W związku z tym, że rozpoczęła się nowa kadencja zachodzi koniczność podjęcia 

nowej uchwały w tej sprawie. Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, że propozycje stawek 

wynagrodzenia zasadniczego, dodatku funkcyjnego oraz dodatku specjalnego pozostają na 

tej samej wysokości, jaka obowiązywała dotychczas. Zatem jest to odpowiednio: kwota 

proponowanego wynagrodzenia zasadniczego - 10.400,00 zł brutto, dodatku funkcyjnego 

– 3.400,00 zł, dodatku specjalnego 4.140,00 zł. Zmianie ulega jedynie dodatek za 

wieloletnią pracę, ponieważ zwiększył się staż pracy Pana Burmistrza. Poprzednio było to 

18%, obecnie jest to 20% wynagrodzenia zasadniczego. W związku z tym proponowana 

kwota wynagrodzenia miesięcznego dla Burmistrza wynosi 20.020,00 zł. 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny poprosił o informacje jakie są widełki, jeśli chodzi o wynagrodzenie Burmistrza, 

maksymalne i minimalne. Pan Radny wyraził pogląd, że niektórzy Radni poprzedniej 

kadencji nie mieli wiedzy w tym zakresie, co udowodnili publicznie w internecie. Pan Radny 

chciałby uzyskać informację, żeby nie było więcej takiej niewiedzy i niedomówień. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytanie Radnego Marcina Buczka Panią 

Skarbnik. 

Dorota Bełżek – Skarbnik Gminy: 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wynagrodzenie Burmistrza regulowane jest przez 

rozporządzenie w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych. Kwoty 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego określa tabela. Tabela określa 

minimalne i maksymalne wynagrodzenie Burmistrza, oczywiście w odpowiedniej kategorii 

uzależnionej od liczby mieszkańców zamieszkujących gminę. W naszym przypadku jest to 

przedział od 15 tys. do 100 tys. mieszkańców. Przepisy przewidują, że maksymalne 

wynagrodzenie zasadnicze w tym przedziale wynosi 10.430,00 zł, dodatek funkcyjny 

3.450,00 zł. Wynagrodzenie minimalne stanowi 80% tych kwot, czyli minimalne 

wynagrodzenie zasadnicze to kwota 8.334,00 zł, minimalny dodatek funkcyjny to kwota 

2.760,00 zł. 

Jeśli wychodzi o wynagrodzenie za staż pracy to stanowi ono zawsze procent 

wynagrodzenia zasadniczego. W przypadku Burmistrza Opola Lubelskiego jest to 20%. 
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Więc będzie to 20% od kwoty 10.430,00 zł lub innej kwoty wynagrodzenia zasadniczego 

ustalonej przez Radę. Dodatek specjalny dla Burmistrza wynosi 30% łącznego 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Maksymalna wysokość dodatku 

specjalnego wynosi 4.164,00 zł. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował Pani Skarbnik. Następnie zapytał, czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos w tym punkcie. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny powiedział, że cyt. „Dzisiaj skład rady mamy taki jaki mamy. Nie każdy pamięta, 

nie każdy jest świadomy, szczególnie z nowych Radnych, w jaki sposób było wyliczone 

ostatnie wynagrodzenie Burmistrza, to, które dzisiaj chcemy potwierdzić. Ja może Państwu 

przypomnę, że głównym argumentem na sesji było to (…), że gmina Opole Lubelskie jest 

jedną z większych gmin w Polsce (…) i faktycznie zajmujemy trzysetne mniej więcej miejsce 

w rankingu powierzchni gmin na 2400 gmin. No więc taki był argument, który do mnie 

oczywiście nie trafiał, ponieważ co innego powierzchnia geograficzna gminy a co innego 

np. zamożność mieszkańców gminy, gdzie przypomnę Państwu wieloletnie dane GUS-u 

wskazują, że oscyluje ona, zamożność mieszkańców naszej gminy oscyluje w granicach 

1700-1800 miejsca na 2400 gmin. Jesteśmy jedną z uboższych gmin albo grubo poniżej 

średniej krajowej gmin, jeśli chodzi o zamożność mieszkańców. Dodam jeszcze to, że 

dzisiaj będziemy głosować w jednym z ostatnich punktów. Rolnicy no niestety stracą, 

stracili przez te ostatnie warunki pogodowe niezależne oczywiście od nas bardzo dużo, co 

spowoduje, że gmina będzie jeszcze mam wrażenie uboższa, no chyba, że jakaś pomoc 

przyjdzie, o którą będziemy wnioskować. W związku z tym uważam, że to co uważałem 

wówczas i powtórzę Państwu to co dzisiaj myślę, że jednak nie powinniśmy chociażby przez 

wzgląd na zamożność naszej gminy ustalać wynagrodzenia wyższego jakie jest możliwe. 

Z tego co wiem jest wiele gmin, które mają to wynagrodzenie troszeczkę skromniejsze, bo 

jak wiemy nikt do samorządu nie idzie dla pieniędzy tylko raczej jest to misja więc uważam, 

że chociażby przez wzgląd sytuacji materialnej mieszkańców to wynagrodzenie powinno 

być delikatnie zmniejszone, ja myślę, że w granicach takich jak to wygląda chociażby 

w gminie Łaziska i uzupełnię jeszcze tylko, że oczywiście tam jest inny przedział – tak, ale 

tutaj te widełki dopuszczają taką sytuację, poza tym jak mówię troszeczkę sytuacja 

mieszkańców dzisiaj naszej gminy głównie rolniczej no nie obliguje do tego by ustalać 

najwyższe wynagrodzenie z możliwych, prawie najwyższe bo 30 zł mniej możemy dać 

Burmistrzowi przez wzgląd chociażby na sytuację materialną społeczeństwa. Dziękuję 

uprzejmie”. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Radnemu. Zapytał kto jeszcze chciałby zabrać głos. 

Radny Radosław Śpiewak: 
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Pan Radny zapytał, czy mamy dane dotyczące wynagrodzenia obowiązujące w ościennych 

gminach. Radny wspomniał, że nie mówi o Gminie Łaziska, ale np. o Gminie Poniatowa, 

która jest gminą porównywalną do naszej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że nie ma takiej wiedzy czy już została podjęta uchwała 

w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Poniatowej, natomiast mamy wiedzę z poprzedniej 

kadencji. Była to porównywalna kwota. Nawet w mniejszych gminach, jak chociażby 

w Wilkowie również były zbliżone wynagrodzenia. Różnie się to kształtuje, trudno to 

porównywać. Jeśli mielibyśmy porównywać wynagrodzenia Burmistrzów to najlepiej 

z gminami, które są podobne do naszej, jeśli chodzi o wielkość, o liczbę ludności. Poniatowa 

jest z pewnością taką gminą, z którą można się porównywać. Jeśli chodzi o Łaziska trudno 

się porównywać, ponieważ jest to dużo mniejsza gmina. 

Radna Małgorzata Sadurska: 

Pani Radna zadała pytanie jak kształtują się zarobki Pana Burmistrza w stosunku do 

ogólnych dochodów, jakie są w budżecie naszej gminy. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący powiedział, że to dość trudne pytanie. Czy Pani Skarbnik będzie 

w stanie na nie odpowiedzieć? 

Dorota Bełżek – Skarbnik Gminy: 

Pani Skarbnik poinformował, że odniesienie wynagrodzenia Burmistrza, które obecnie 

wynosi 20.020,00 zł a budżet gminy od strony wydatkowej (wskazanej w uchwale 

zmieniającej budżet, która będzie dziś podejmowana) stanowiącej kwotę około 115 mln zł 

„to taki to jest wskaźnik”. Nie jest to jednak wskaźnik, który bierze się pod uwagę przy 

ustalaniu wynagrodzenia Burmistrza, ponieważ nie jest to wskaźnik miarodajny. Pod uwagę 

można brać różne inne względy.  

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny poinformował, że problem polega na tym, że ustawodawca nie definiuje jakich 

kryteriów, jakich czynników trzymać się przy wyliczaniu wynagrodzenia Burmistrza. 

W poprzedniej kadencji ówczesny Przewodniczący Rady przy ustalaniu wysokości 

wynagrodzenia Burmistrza kierował się powierzchnią gminy. W związku z tym kryterium 

w gminie Poniatowa powinno być sporo niższe wynagrodzenia dla Burmistrza niż w Opolu 

Lubelskim, natomiast tak nie jest. To są pieniądze nasze, mieszkańców, Burmistrz nie 

dostanie nic, dopóki mieszkańcom nie zabierze się tych pieniędzy, bo przecież podatki nie 

są dobrowolne, są obowiązkowe. Zamożność naszych mieszkańców spada chociażby przez 

warunki pogodowe, jesteśmy gminą rolniczą. Pan Radny podkreślił, że optowałby za tym, 

żeby to wynagrodzenie chociaż symbolicznie, ale zmniejszyć, żeby pokazać, że jest jakaś 

solidarność z tymi mieszkańcami, którzy dzisiaj przeżywają trudne chwile. Zaoszczędzone 
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pieniądze można by było spożytkować właśnie na cele naprawy tych szkód, chociaż 

symboliczne.  

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący powiedział, że środki, które możemy pozyskać na naprawę szkód, 

o których mówi Pan Radny Marcin Buczek pochodzą z innych źródeł. Niekoniecznie są to 

środki gminne. Na ten temat będziemy rozmawiali w kolejnym punkcie obrad, w którym 

będziemy przyjmować stanowisko. Zmniejszenie wynagrodzenia, i to nie tylko na tak 

ważnych stanowiskach, ale i na wszystkich innych odbywa się jedynie z bardzo ważnych 

powodów. Pan Zastępca powiedział, że nie wie czy w tym momencie zaszły takie powody, 

które dawałyby podstawę do twierdzenia, że Burmistrz nie powinien otrzymywać 

wynagrodzenia na dotychczasowym poziomie. Taki osąd Pan Przewodniczący pozostawił 

Państwu Radnym do rozeznania we własnym sumieniu. 

Radny Radosław Śpiewak: 

Pan Radny powiedział, że według słów Radnego Marcina Buczka społeczeństwo będzie 

ubożało ze względu na takie zdarzenia atmosferyczne jak grad czy mróz, ale mieszkańcy 

gminy Poniatowa również borykają się z takimi problemami. Jeśli chodzi o Pana Burmistrza 

to należałoby zauważyć, ile w poprzedniej kadencji zostało pozyskanych środków 

zewnętrznych przeznaczonych na inwestycje, co zostało zrobione. Wykorzystywanie 

sytuacji rolników, którzy niestety borykają się z tragedią jest nie na miejscu. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny zwrócił się do Radnego Radosława Śpiewaka, że Pan Burmistrz faktycznie 

pozyskał trochę środków, ale gmina nie da niczego czego wcześniej nie zabierze, więc to 

nie są środki, które powstały z próżni, tylko są to środki pozyskane z podatków. W związku 

z tym, żeby złagodzić te skutki, które dzisiaj odczuwają rolnicy, wyjściem może być 

obniżenie podatków, dzięki zmniejszeniu pensji Burmistrza. Pan Radny dodał również cyt. 

„Nie porównujmy się do Poniatowej, bo to jest jabłko do jabłka. Są to dwie różne gminy 

(…) To nie o to chodzi, my żyjemy tutaj, w Opolu i trzymajmy się naszych realiów.” 

Radny Radosław Śpiewak: 

Pan Radny powiedział, że kwestia podatków to nie jest temat dzisiejszej sesji, to trochę 

pomieszanie tematów. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że powoli zmierzamy do oceny pracy Burmistrza. Warto 

wspomnieć o poczynionych dzięki staraniom Burmistrza inwestycjach, realizacji wielu 

zadań. Według pana Przewodniczącego ocena pracy Burmistrza jest pozytywna a każdy 

Radny podejmuje decyzję sam. Następnie Pan Przewodniczący zamknął dyskusję w tym 

punkcie i zarządził głosowanie. 

Wyniki głosowania: 
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uchwała nr II/7/2024 w sprawie ustalenia wynagrodzenia miesięcznego dla Burmistrza 

Opola Lubelskiego 

11 - „za”, 

1 - „przeciw”, 

3 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych, 11 Radnych głosowało „za”, 

1 Radny (Marcin Buczek) był „przeciw”, 3 Radnych (Paweł Kalinowski, Małgorzata Sadurska, 

Romuald Śliwa) „wstrzymało się” od głosu.  

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

najemcą kolejnej umowy najmu pomieszczeń znajdujących się w budynku 

położonym przy ul. Podzamcze w Opolu Lubelskim, na okres 3 lat. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Pana Grzegorza Gołofita. 

Grzegorz Gołofit - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa: 

Pan Kierownik wyjaśnił, że chcemy kontynuować dzierżawę wspomnianych pomieszczeń. 

Uzasadnienie do uchwały Państwo Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.  

Radny Paweł Kalinowski: 

Pan Radny zwrócił się z pytaniem jak układa się współpraca z dotychczasowym najemcą, 

nie chodzi tylko o płacenie czynszu, ale czy jest to współpraca korzystna dla budżetu gminy.  

Grzegorz Gołofit - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa: 

Pan Kierownik w odpowiedzi wyjaśnił, że nie mamy żadnych zaległości ze strony firmy, 

z którą zawarta jest umowa. Każde wydzierżawienie mienia przez gminę przynosi gminie 

dochody. Nie mamy żadnych sygnałów negatywnych. Pozostałe sprawy w tej kwestii 

reguluje umowa zawarta pomiędzy gminą a podmiotem, jest ona zawarta na okres 3 lat. 

Jeśli gmina chciałaby skorzystać z tego obiektu mamy możliwość wypowiedzenia umowy. 

Okres wypowiedzenia jest jednomiesięczny. Sprawy związane z wysokością stawek za 

dzierżawę reguluje zarządzenie Burmistrza. Nie są to indywidualne ustalenia, obowiązują 

wszystkich dzierżawców. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący wobec braku kolejnych pytań zarządził przejście do głosowania. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/8/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

najemcą kolejnej umowy najmu pomieszczeń znajdujących się w budynku położonym przy 

ul. Podzamcze w Opolu Lubelskim, na okres 3 lat 
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15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Punkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej we 

Wrzelowcu, na okres 10 lat. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący ponownie poprosił o zabranie głosu Pana Grzegorza Gołofita. 

Grzegorz Gołofit - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa: 

Pan Kierownik wyjaśnił, że procedowana uchwała różni się od poprzedniej tym, że 

w pierwszym przypadku mówimy o najmie komercyjnym, na którym gmina może zarabiać. 

Natomiast w przypadku tej uchwały zachodzi konieczność dostosowania lokalu dla potrzeb 

osób niepełnosprawnych. Lokalem tym jest apteka. Rada po raz pierwszy wyraziła zgodę 

na dzierżawę tej nieruchomości w 2014 roku. Dzierżawa dotyczy 10 m2 powierzchni 

wykorzystanej na wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych. Z tytułu tej dzierżawy 

wysokość opłaty również wynika z zarządzenia Burmistrza. Zarządzenie jest dostępne na 

stronie internetowej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Państwa Radnych, czy są jakieś pytania. Wobec braku 

pytań zarządził przejście do głosowania. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/9/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej we Wrzelowcu, 

na okres 10 lat 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Punkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej 

w Opolu Lubelskim przy ul. Kolejowej, na okres 10 lat. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący oddał głos Panu Grzegorzowi Gołofitowi. 

Grzegorz Gołofit - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa: 

Pan Kierownik wyjaśnił, że na omawianej nieruchomości znajduje się kompleks garaży. 

Garaże te zostały wybudowane przez osoby prywatne. Umowy zostały zawarte 

z określonym terminem. W celu kontynuowania umów wymagane jest uzyskanie ponownej 

zgody Rady. Pierwsze umowy mogą trwać do 3 lat. Teren jest przeznaczony pod pasaże 

i garaże. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Państwa Radnych, czy są jakieś pytania.  

Radny Romuald Śliwa: 

Pan Radny zapytał, czy chodzi o garaże zlokalizowane pomiędzy ul. Fabryczną a ul. 

Kolejową. 

Grzegorz Gołofit - Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa: 

Pan Kierownik odpowiedział, że tak. Działka w wypisie z rejestru gruntów jest zlokalizowana 

przy ul. Kolejowej. Są to blaszane garaże za szkołą zawodową. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Państwa Radnych, czy są jeszcze jakieś pytania. Wobec 

braku pytań zarządził przejście do głosowania. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/10/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej w Opolu 

Lubelskim przy ul. Kolejowej, na okres 10 lat  

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Punkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do uchwały określającej 

szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy 
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Opole Lubelskie na lata 2022 – 2027 z perspektywą do 2030 roku, w tym trybu 

konsultacji. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Sekretarz: 

Izabela Zarzycka – Sekretarz Gminy: 

Pani Sekretarz przypomniała, że w poprzedniej kadencji, w 2021 roku przystąpiliśmy do 

opracowania strategii gminy, została w tej sprawie podjęta uchwała. We wrześniu ubiegłego 

roku weszły w życie zmiany ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym, które wprowadziły 

możliwość wprowadzenia do strategii modelu funkcjonalno przestrzennego. Model ten jest 

o tyle ważny w strategii gminy, ponieważ będzie wyznaczał kierunki opracowywanego już 

planu ogólnego, który zastąpi studia przy planach zagospodarowania przestrzennego. To 

co będzie określone w modelu funkcjonalno przestrzennym strategii, będzie też powiązane 

z planem ogólnym a następnie z planami zagospodarowania przestrzennego. W związku 

z tym podjęliśmy decyzję, aby dokument w postaci strategii nie był od razu dokumentem 

martwym, lecz by był dokumentem kroczącym i wyznaczał kierunki również 

zagospodarowania przestrzennego i był aktualny do obowiązujących przepisów. Następie 

odbędą się konsultacje strategii zgodnie z obowiązującym harmonogramem. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Państwa Radnych, czy są jakieś pytania. Wobec braku 

pytań zarządził przejście do głosowania. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/11/2024 w sprawie zmiany załącznika do uchwały określającej 

szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Opole 

Lubelskie na lata 2022 – 2027 z perspektywą do 2030 roku, w tym trybu konsultacji 

14 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

1 - „wstrzymujący się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych. 14 Radnych głosowało „za”, 

1 Radny (Marcin Buczek) „wstrzymał się” do głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Punkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Opole Lubelskie na 2024 rok. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący oddał głos Pani Skarbnik: 

Dorota Bełżek – Skarbnik Gminy: 

Pani Skarbnik poinformował, że Radni otrzymali projekt uchwały zmieniającej budżet. 

W dokumencie tym zostały wyspecyfikowane wszystkie pozycje zmian. Zwiększamy 

dochody budżetu o 1.065.042,39 zł. Źródłem tych dodatkowych dochodów są: 
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1) Planowana dotacja związana z realizacją nowego zadania inwestycyjnego o nazwie 

„Turystyka i rekreacja w gminie Opole Lubelskie”. Planowane dochody z tego tytułu 

w roku 2024 to niewielka kwota2 5.092 zł. 

2) Dotacja na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w łącznej 

kwocie 1.022.176 zł; 

3) Wpływy z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 16.000 zł; 

4) Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na wypłatę refundacji podatku Vat 

i pokrycie kosztów obsługi zadania w kwocie 1.774,39 zł. 

Dochody budżetu po zmianach wynoszą ogółem 108.112.285,35 zł, w tym dochody 

majątkowe stanowią kwotę 16.274.301 zł. 

Dochody zwiększamy o kwotę 3.369.846,39 zł. Zmniejszamy rezerwę ogólną o 32.534 zł 

więc tzw. per saldem wydatki zwiększamy o 3.337.312,39 zł. Zmiany w obszarze 

wydatkowym odnoszą się do zadań inwestycyjnych i zadań bieżących. Zadania 

inwestycyjnie łącznie zwiększamy o 2.592.288 zł a wydatki bieżące o 745.024,39 zł. Wśród 

wydatków, które zmieniamy jest pozycja pierwsza, czyli wprowadzenie nowego zadania 

inwestycyjnego, jakim jest zadanie „Turystyka i rekreacja w Gminie Opole Lubelskie” 

w kwocie 29.520 zł; Następnie: 

2) Opracowanie dokumentacji projektowej na rozbudowę Żłobka Miejskiego w kwocie 

50.000 zł;  

3) Udzielenie pomocy finansowej powiatowi opolskiemu w zakresie dofinansowania 

przebudowy dróg powiatowych w kwocie 550.000 zł. 

4) Zakup nieruchomości w kwocie 52.000 zł. 

5) „Opracowanie dokumentacji projektowej na modernizację budynku Szkoły 

Podstawowej Nr 2 w Opolu Lubelskim”. Jest to niewielkie zwiększenie planowanych 

wydatków o kwotę 4.800 zł. 

6) Wprowadzamy do wydatków budżetu pozycję, jaką jest wniesienie wkładu 

pieniężnego w zamian za objęcie udziałów w spółce Opolskie Przedsiębiorstwo 

Komunalne z przeznaczeniem na sfinansowanie działań modernizacyjnych 

w zakresie kanalizacji w kwocie 1.910.072 zł. Pani Skarbnik poprosiła Radnych 

o dostosowanie brzmienia uchwały, którą otrzymali w zakresie nazwy z „zadań 

modernizacyjnych oczyszczalni ścieków” na „zadnia modernizacyjne w zakresie 

kanalizacji”. Dostosujemy w ten sposób uchwałę w sprawie zmian budżetu do 

uchwały w sprawie dokapitalizowania spółki. 

Zwiększane są o niewielką kwotę wydatki bieżące o 62 tys. w różnych działach, 

w gospodarce komunalnej, w ochronie przeciwpożarowej. 

Zwiększamy rezerwy oświatowej o 700.000 zł z środków dotacyjnych na wychowanie 

przedszkolne i wprowadzamy wypłatę refundacji podatku Vat oraz pokrycie kosztów 

obsługi zadania w kwocie 1.774,39 zł. 
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Wydatki po zmianach wynoszą 115.569.249,35 zł. W związku ze zmianą dochodów 

i wydatków zmianie ulega również kwota planowanego deficytu i źródła finansowania 

deficytu. Jest to wskazane w paragrafie 3. Kwota planowanego deficytu po zmianach to 

kwota 7.456.964 zł. Źródłem finansowania jest lokata w wysokości 2,5 mln zł, 

niewykorzystane środki pieniężne na rachunku bieżącym budżetu, wynikające 

z rozliczenia środków Unii Europejskiej i dotacji na realizację programu, projektu lub 

zadania finansowanego z udziałem tych środków – 213.993,60 zł oraz wolne środki jako 

nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu gminy w kwocie 

4.742.970,40 zł. 

Zmieniają się kolejno załączniki: załącznik dotacyjny, załącznik pokazujący zadania 

inwestycyjne, załącznik wskazujący na wykaz zakupów i zadań inwestycyjnych budżet 

UE i programy i projekty inwestycyjne finansowane z udziałem. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zwrócił się do Państwa Radnych, czy mają jakieś pytania. Wobec braku 

pytań poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/12/2024 w sprawie zmian budżetu gminy Opole Lubelskie na 2024 rok 

14 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 14 Radnych. Jeden Radny (Marcin 

Stempin) opuścił chwilowo salę obrad. Wszyscy Radni głosowali „za”. Uchwała została 

przyjęta jednogłośnie. 

 

Punkt 18 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni otrzymali projekt uchwały. Następnie zwrócił 

się z pytaniem do Radnych, czy mają jakieś pytania. Wobec braku pytań Przewodniczący 

zarządził głosowanie uchwały. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/13/2024 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

14 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 14 Radnych. Pan Radny Marcin Stempin 

nie powrócił jeszcze na salę obrad. Wszyscy Radni głosowali „za”. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 
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Punkt 19 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Opolskiemu w zakresie dofinansowania wykonania przebudowy ciągu drogowego 

dróg powiatowych: nr 2628L na odcinku o dł. 0,755 km, nr 2627L na odcinku o 

dł. 3,817 km oraz nr 2617L na odcinku o dł. 1,170 km, o łącznej długości 5,742 

km. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni otrzymali projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem. Następnie zapytał, czy są jakieś pytanie w tym punkcie. O głos poprosiła 

Pani Skarbnik. 

Dorota Bełżek – Skarbnik Gminy: 

Pani Skarbnik poinformowała, że w związku z tym, że przed chwilą w uchwale zmieniającej 

budżet Radni zaakceptowali omawianą zmianę prosimy o korektę w paragrafie 2 uchwały 

na „Na zadanie wymienione w § 1 zostały zabezpieczone w budżecie Gminy Opole Lubelskie 

środki finansowe w 2024 roku w kwocie 550.000,00 zł”. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował za tą uwagę. Następnie zarządził przejście do głosowania. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/14/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Opolskiemu 

w zakresie dofinansowania wykonania przebudowy ciągu drogowego dróg powiatowych: nr 

2628L na odcinku o dł. 0,755 km, nr 2627L na odcinku o dł. 3,817 km oraz nr 2617L na 

odcinku o dł. 1,170 km, o łącznej długości 5,742 km 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Punkt 20 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Lubelskiemu w zakresie opracowania dokumentacji projektowej 

na zadanie pn. „Budowa obwodnicy Opola Lubelskiego – etap I – droga 

wojewódzka Nr 824”. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że Radni otrzymali projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem. Następnie zapytał, czy są jakieś pytanie w tym punkcie. Wobec braku 

zgłoszeń zarządził przystąpienie do głosowania. 

Wyniki głosowania: 
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uchwała nr II/15/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Lubelskiemu w zakresie opracowania dokumentacji projektowej na zadanie 

pn. „Budowa obwodnicy Opola Lubelskiego – etap I – droga wojewódzka Nr 824” 

10 - „za”, 

1 - „przeciw”, 

4 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych. 10 Radnych głosowało „za”, 

1 Radny (Marcin Buczek) był „przeciw”, 4 Radnych (Krzysztof Grabowski, Paweł Kalinowski, 

Monika Odymała, Małgorzata Sadurska) „wstrzymało się” od głosu. Uchwała została 

przyjęta. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że przechodzimy do bloku uchwał, które 

zaproponował Pan Burmistrz w ramach zmiany porządku obrad. Uchwały te były 

uzasadniane przez Burmistrza. 

 

Punkt 21 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Opole Lubelskie 

do Zgromadzenia Celowego Związku Gmin „PROEKOB” z siedzibą w Bełżycach. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie zostaną Państwu Radnym rozdane 

projekty uchwał. Następnie zarządził głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/16/2024 w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Opole Lubelskie 

do Zgromadzenia Celowego Związku Gmin „PROEKOB” z siedzibą w Bełżycach  

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Punkt 22 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Opolskiego 

Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

w Opolu Lubelskim. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący poinformował, że Pan Burmistrz uzasadniał podjęcie uchwały podczas 

wniosku o zmianę porządku obrad. Następnie zapytał, czy Radni chcą się odnieść do 

projektu uchwały. Wobec braku zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Wyniki głosowania: 
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uchwała nr II/17/2024 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do Opolskiego Przedsiębiorstwa 

Komunalnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Opolu Lubelskim 

14 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

1 - „wstrzymujący się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że głosowało 15 Radnych, 14 radnych głosowało „za”, 

1 Radny (Marcin Buczek) „wstrzymał się” od głosu. Uchwała została przyjęta. 

 

Punkt 23 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/28/2019 z dnia 7 marca 2019 

roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Opole Lubelskie. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy mają jakieś pytania do projektu uchwały. Radni 

otrzymali projekt, ponadto Burmistrz uzasadniał podjęcie uchwały. Wobec braku zgłoszeń 

zarządził głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

uchwała nr II/18/2024 w sprawie zmiany uchwały nr V/28/2019 z dnia 7 marca 2019 

roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Opole Lubelskie 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Punkt 24 

Przyjęcie dokumentu pn. „Sprawozdanie z działalności Centrum Usług 

Społecznych w Opolu Lubelskim za rok 2023”. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący poinformował, że Państwo Radni otrzymali sprawozdanie wraz 

z materiałami na sesję, mieli możliwość zapoznania się z dokumentem. Następnie zwrócił 

się do Radnych, czy mają jakieś pytania w tym punkcie. Wobec braku zgłoszeń zarządził 

głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że dokument został przyjęty jednogłośnie. 
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Punkt 25 

Przyjęcie dokumentu pn. „Ocena zasobów pomocy społecznej”. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy mają jakieś pytania w tym punkcie. Wobec 

braku zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że dokument został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 26 

Przyjęcie dokumentu pn. „Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2023- 2027 oraz działalności 

Zespołu Interdyscyplinarnego przy Centrum Usług Społecznych w Opolu 

Lubelskim w 2023 roku”. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy mają jakieś pytania w tym punkcie. Wobec 

braku zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że dokument został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 27 

Przyjęcie „Sprawozdania z realizacji Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2023”.  

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy mają jakieś pytania w tym punkcie lub uwagi. 

Wobec braku zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że dokument został przyjęty jednogłośnie. 
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Punkt 28 

Przyjęcie stanowiska w sprawie szkód w gospodarstwach rolnych 

spowodowanych wystąpieniem przymrozków wiosennych i gradu na obszarze 

Gminy Opole Lubelskie. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący odczytał stanowisko, następnie zwrócił się do Radnych, czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym punkcie. 

Radna Małgorzata Strzelecka: 

Pani Radna zwróciła się z pytaniem dotyczącym składania wniosku o szacowanie strat. 

W ostatnim czasie składane były wnioski o szacowanie strat spowodowanych mrozem. Czy 

straty spowodowane gradem muszą być składana na odrębnym wniosku. 

Grzegorz Gołofit – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa: 

Pan Kierownik ad vocem pytania Pani Radnej wyjaśnił, że Radni z pewnością są świadomi 

jak wielka jest skala strat spowodowanych ostatnimi zjawiskami atmosferycznymi. Na 

chwilę obecną nie mamy jeszcze przygotowanego przez ministerstwo protokołu, na którym 

moglibyśmy pracować i wprowadzać straty. Obecnie przyjmujemy wnioski. Rolnicy muszą 

składać wnioski odrębnie dla każdego zjawiska. Protokół natomiast będzie wydawany 

łącznie dla wszystkich zjawisk. W przedstawionym Państwu stanowisku zwracamy się 

między innymi o uproszczenie procedur szacowania strat. Rolnicy niestety każde zjawisko 

muszą zgłaszać odrębnie, pomimo, że dotyczy to tych samych upraw. W tej chwili 

kierujemy się wytycznymi obowiązującymi w zeszłym roku. Z datą 23 kwietnia zgłaszamy 

straty spowodowane przymrozkami, natomiast straty spowodowane gradem zgłaszamy 

odrębnym wnioskiem z datą 19 maja. Należy przy tym pamiętać, że straty poniesione przez 

rolnika łącznie z dwóch protokołów nie mogą przekraczać 100%. Z wczorajszych wizyt 

Burmistrza w gospodarstwach rolnych widać, że sezon zbiorów w tym roku dla niektórych 

rolników już się zakończył. 

Burmistrz Sławomir Plis: 

Pan Burmistrz poinformował, że w związku z wyjątkową sytuacją w rolnictwie, 

w sadownictwie w dniu wczorajszym odbyły się dwa spotkania. Pierwsze spotkanie odbyło 

się ze związkiem sadowników, z mieszkańcami i sadownikami w Wandalinie. Kolejne 

spotkanie odbyło się w Pusznie Godowskim. W spotkaniu tym uczestniczył Wojewoda 

Lubelski, Marszałek Województwa Lubelskiego, Parlamentarzyści, Radni. Podczas spotkania 

odbyła się konferencja prasowa, na której została omówiona zaistniała sytuacja. My 

jesteśmy przygotowani na to, aby oszacować te straty, żeby komisja, która obecnie pracuje 

w zakresie szacowania strat spowodowanych przymrozkami została rozszerzona o komisję 

do szacowania strat spowodowanych gradem. Na konferencji prasowej zarówno Wojewoda 

jak i Marszałek podkreślali, że będą chcieli uruchomić dodatkowe środki dla sadowników. 
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Marszałek wskazywał, że będzie pewną pulę środków chciał przeznaczyć dla najbardziej 

poszkodowanych. Być może środki te trafią również do naszego samorządu. Trwają w tej 

sprawie ustalenia, w dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie z Wiceministrem Rolnictwa. 

Sytuacja jest na bieżąco monitorowana przez władze państwowe i władze samorządowe. 

Chcemy wypracować takie rozwiązanie, aby jak najlepiej pomóc sadownikom. Na 

dzisiejszej sesji została wybrana komisja rolnictwa, chcielibyśmy, aby ta komisja została 

włączona w zakres prac komisji szacowania strat oraz analizy tego, co się obecnie dzieje 

w rolnictwie, w sadownictwie. 

Następnie Pan Burmistrz korzystając z okazji, że jest przy głosie pogratulował wszystkim 

nowo wybranym Przewodniczącym poszczególnych Komisji wyboru, pogratulował także 

Radnym, którzy w dniu dzisiejszym złożyli ślubowanie, życząc powodzenia w pracy na rzecz 

mieszkańców. Mamy wiele zadań do realizacji, zarówno zadań, które pojawiły się w związku 

z trudną sytuacją rolników jak i sprawy bieżące. Dziś rano odbyło się posiedzenie sztabu 

kryzysowego, na którym przedyskutowano różne rozwiązania sytuacji, pracujemy nad tym, 

aby pierwsze środki finansowe niebawem trafiły do poszkodowanych. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący poinformował, że należy wprowadzić autopoprawkę w przedostatnim 

akapicie stanowiska: „Działanie takie umożliwi uruchomienie dodatkowych środków 

unijnych”. Należy zmienić słowo „unijnych” na „finansowych”. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny zadał pytanie odnośnie zapisu w stanowisku „Wnioskujemy również 

o uproszczenie procedur szacowania strat przez komisje, ponieważ obecnie obowiązujące 

procedury związane z opracowywaniem protokołów są długotrwałe i uciążliwe dla rolników”. 

Na czym polega ta uciążliwość. Od kiedy obowiązują przepisy, które tak utrudniają 

szacowanie. 

Grzegorz Gołofit – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa: 

Pan Kierownik wyjaśnił, że przepisy według niego obowiązują od około 7 lat. Procedura 

polega na tym, że jeśli rolnik stwierdzi w swoim gospodarstwie uszkodzenia, dokonuje 

zgłoszenia tego faktu na odpowiednim druku do gminnej komisji do szacowania strat. 

Wniosek taki jest wypisywany ręcznie w oparciu o dane zawarte we wniosku składanym do 

Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Czyli w pierwszej kolejności rolnik 

powinien złożyć wniosek o płatności bezpośrednie, następnie z wydrukiem złożonego 

wniosku musi udać się do gminy i złożyć wniosek o szacowanie strat z załączony wnioskiem 

o płatności bezpośrednie. Następnie dane ze złożonego wniosku komisja przenosi do tabeli 

w programie excel. Po wygenerowaniu i wydrukowaniu protokołu z excela, rolnik musi 

ponownie zgłosić się do gminy celem podpisania protokołu. Protokół z podpisem rolnika 

oraz podpisami trzyosobowego składu komisji trafia do Wojewody, który zatwierdza każdy 
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protokół podpisem. Po zatwierdzeniu protokołu przez Wojewodę rolnik po raz kolejny musi 

przyjechać do gminy po odbiór protokołu. Następnie jest czas oczekiwania na ogłoszenie 

terminu naboru wniosków tzw. klęskowych przez ARiMR. Po ogłoszeniu takiego naboru 

rolnika składa wniosek do agencji wraz z protokołem szacowania strat stanowiącym 

załącznik do wniosku. Jak wiadomo straty w rolnictwie są powodowane nie tylko 

przymrozkami czy gradem, ale również suszą. Na chwilę obecną przyjęliśmy ponad 600 

wniosków o szacowanie strat. Nie wiadomo, kiedy zaczniemy wprowadzać dane 

z protokołów do systemu, oczekujemy bowiem na zatwierdzenie przez ministerstwo 

rolnictwa wzoru protokołu, na którym komisje mogą pracować. Szacujemy, że liczba 

złożonych wniosków będzie oscylowała w granicach 1000 sztuk, dochodzą więc utrudnienia 

z oczekiwaniem w kolejkach przez rolników. Tak obecnie wygląda procedura, którą należy 

przejść, nie ma krótszej drogi. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny zapytał czy skoro przepisy te obowiązują od około 7 lat, to czy dotychczas nie 

stanowiły problemu. Czy nie było tego typu klęsk. Przecież to nie pierwsze tego typu 

zdarzenie. Władze, które mogły to zrobić nie zrobiły tego. Do obecnie rządzących 

wnioskujemy o wprowadzenie takich procedur, które faktycznie rozwiążą problem. 

Grzegorz Gołofit – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa: 

Pan Kierownik wyjaśnił, że przedstawił procedurę i harmonogram z własnego 

doświadczenia. Według niego przygotowanie tych protokołów potrwa do końca sierpnia. 

Jest to dodatkowe zadanie dla gminy, a pracownicy muszą jeszcze realizować swoje bieżące 

obowiązki. Nie ma dodatkowych rozwiązań technicznych. Prośba o uproszczenie procedury 

skierowana w stanowisku nawiązuje do instrumentów zastosowanych w szacowaniu strat 

spowodowanych suszą. Szacowanie suszy odbywa się za pomocą aplikacji, w której rolnik 

dokonuje zgłoszenia, w której są „zaciągnięte” dane z wniosku obszarowego. Rolnik 

uzupełnia jedynie procent strat. Do tego systemu Instytut Uprawy Nawożenia 

i Gleboznawstwa wprowadza dane dotyczące wysokości opadów, rodzaju upraw oraz gleb. 

W oparciu o te dane przygotowywany jest protokół. Do jego zatwierdzenia wystarczy 

zwykły klawisz „enter”. Gminna komisja szacowania strat powinna w pierwszej kolejności 

pojechać w teren i szacować szkody, ale wtedy pojawia się problem, że pracownicy muszą 

opuścić swoje miejsce pracy i nie mogą przyjmować wniosków od rolników, jest to 

dodatkowe utrudnienie. Dlaczego gminne komisje nie mogą wprowadzać danych do 

systemu stosowanego w przypadku suszy, w których rolnik tylko by się zalogował 

i skorzystał z zawartych informacji (określających zaistniałe straty na właściwych 

obszarach), tego nie umiemy wytłumaczyć. Natomiast nie jesteśmy instytucją, która może 

mieć na to wpływ. Są to regulacje wprowadzane rozporządzeniami, komisje powołuje 

Wojewoda. Członkami komisji oprócz pracowników gminy są przedstawiciele Lubelskiej 
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Izby Rolniczej, Ośrodka Doradztwa Rolniczego i jest to zbyt sformalizowane. Biurokracja 

jak na XXI wiek jest przytłaczająca. 

Radny Radosław Śpiewak: 

Pan Radny zwrócił się do Radnego Marcina Buczka, że mówi o 7 latach takich procedur 

a według doświadczeń Pana Radnego, jako byłego pracownika Agencji Restrukturyzacji 

i Modernizacji Rolnictwa procedury te obowiązują znacznie dłużej. Bardzo często zdarzało 

się, że protokoły spływały po 2-3 miesiącach. Kwestia wypłat rekompensat nie leży 

natomiast po stronie gminy, na to gmina nie ma żadnego wpływu. 

Radny Marcin Buczek: 

Pan Radny wyjaśnił, że sugerował się wypowiedzią Kierownika Grzegorza Gołofita. 

Radny Paweł Kalinowski: 

Pan Radny złożył wniosek o rozszerzenie listy osób, do których skierowane będzie 

stanowisko. Pan Burmistrz wspominał, że na spotkaniu z rolnikami był Marszałek, ale może 

warto byłoby przesłać stanowisko nie tylko do Marszałka, ale i do Parlamentarzystów 

Województwa Lubelskiego. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący wyjaśnił, że nic nie stoi na przeszkodzie rozszerzeniu listy adresatów 

stanowiska. Następnie poinformował, że przechodzimy do głosowania nad stanowiskiem. 

Wyniki głosowania: 

15 - „za”, 

0 - „przeciw”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że stanowisko zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

Punkt 29  

Sprawy Różne i wolne wnioski. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos. 

Prezes Opolskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego – Henryk Piłat: 

Pan Prezes zwrócił się do Rady z podziękowaniem za przyznane środki finansowe. Stan 

techniczny urządzeń kanalizacyjnych w naszej gminie jest słaby. Pozyskane środki chcemy 

przeznaczyć na modernizację urządzeń zlewczych, planujemy zainstalować dwa urządzenia 

zamiast jednego dużego ze względu na to, że występuje sezonowość w odbiorze ścieków. 

Jest to spowodowane harmonogramem pracy zakładów przemysłowych, zlokalizowanych 

na terenie miasta Opole Lubelskie. Planujemy także remont zbiornika zwany buforem, czyli 

ten ujednolicający ścieki. Zbiornik jest narażony na bardzo duże zmiany, jeśli chodzi 

o sprawy stężeń różnych środków szkodliwych. Prace muszą być wykonane w najwyższej 

jakości, by urządzenia mogły służyć przez kolejne 20 lat. Ostatni remont był 
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przeprowadzony ponad 15 lat temu, a szacuje się i dobra praktyka wskazuje, że do 15 lat 

to jest maksymalny okres trwałości urządzeń i budowli kanalizacyjnych. Pan Prezes 

poinformował, że chciałby bardzo dziękując Radnym powiedzieć, że sytuacja jest o tyle 

trudna, że „dziurę w drodze” każdy widzi i od razu zwraca się na to uwagę, dlatego łatwiej 

prosić o środki będąc drogowcem. W przypadku kanalizacji problem uwidacznia się dopiero 

gdy wystąpi awaria. A przecież woda musi być, ścieki muszą być odprowadzone. Pan Prezes 

jeszcze raz podziękował Burmistrzowi oraz Radnym. 

Radna Monika Odymała: 

Pani Radna poinformowała, że mieszkańcy zgłaszają problem z wodociągiem 

w miejscowościach Majdan Trzebieski i Trzebiesza. Woda jest zanieczyszczona, sytuacji nie 

poprawiło nawet nowe przyłącze wykonane przez jednego z mieszkańców. Pani Radna 

zapytała, czy będą montowane jakieś filtry poprawiające jakość wody. Problem ten 

występuje od dawna, zgłaszali go również strażacy. 

Prezes Opolskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego – Henryk Piłat: 

Pan Prezes poinformował, że podczas pracy wodociągu przy spokojnym poborze wody nie 

ma żadnych problemów, natomiast w momencie, gdy nastąpi gwałtowny pobór wody 

następuje zerwanie filmu, który naturalnie osadza się na rurach i wtedy może wystąpić 

zanieczyszczenie. W przypadku pojawienia się takiej sytuacji wskazany jest pilny kontakt 

z przedsiębiorstwem komunalnym. Po otrzymaniu zgłoszenia zostanie wykonane płukanie 

instalacji i to powinno zdecydowanie poprawić stan wody. Na wszystkich ujęciach wody 

znajdują się urządzenia poprawiające jakość wody. Niestety stan wód podziemnych jest 

słaby, dlatego musimy iść w kierunku 100% uzdatniania wody. 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania. Wobec braku 

zgłoszeń zamknął punkt obrad „sprawy różne i wolne wnioski”. 

 

Punkt 30 

Zamkniecie obrad 

Waldemar Gogół - Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zamknął obrady II sesji Rady Miejskiej o godzinie 1325. Podziękował 

wszystkim uczestnikom za udział w obradach. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Justyna Haraszczuk 

 


